
ZÁPIS 

z pátého zasedání komise kultury a vzdělávání Rady městské části Praha 17 konaného 

dne 6.10 2011 v MŠ Laudova se speciálními třídami, Laudova 3/1030,  

163 00 Praha 6 – Řepy. 

 

Poradu řídil:  MUDr. Antoine Katra 

Přítomni : MUDr. Antoine Katra 

Dr.Tomáš Finger 

Šárka Klímová 

Jana Havlíčková 

Karel Vlček 

Mgr.Naděžda Zemanová 

Mgr..Alena Lucová – jako host 

 

Omluvena : Bc.Jitka Synková 

  Miroslav Marko 

 (Prezenční listina je k dispozici u tajemníka komise.) 

 

Program: 

1. MŠ Laudova se speciálními třídami 

2. Plán další činnosti 

Průběh jednání: 

 

MUDr. Antoine Katra  přivítal přítomné a představil ředitelku MŠ Laudova se speciálními 

třídami Mgr. Alenu Lucovou. Požádal ji o stručný popis současné situace a dalších záměrů 

mateřské školy. 

Mgr.Lucová – představila subjekt skládající se ze 4 dříve samostatných škol a jejich skladbu: 

MŠ Duha – 2 spec. třídy po 13 dětech, 2 běžné po 26 dětech 

MŠ Fialka – 2 spec. pro děti s autismem po 6 dětech, 2 běžné s integrací 4-5 dětí v počtu 20 

MŠ Sluníčko – 4 běžné třídy po 26 dětech  

MŠ Opuková – 1 třída s 20 dětmi 

V téměř všech běžných třídách probíhá zároveň integrace alespoň jednoho dítěte se 

speciálními potřebami. Mateřská škola má kvalifikované pedagogy pro všechny typy potřeb. 

Zajiš´tuje částečným úvazkem i péči logopeda. Hlavním mottem práce je vytvořit pro děti 

klidné a podnětné prostředí, do kterého se snažíme vtahovat i rodiče např. formou společných 

odpoledních dílniček, podzimní táborák a další.  

p.Finger – zajišťuje školka bezlepkové stravování? 

p.Lucová – ano na MŠ Fialka, která byla mateřskou školou pro děti se zdravotním oslabením 

je jako varianta stravování zajištěno i dietní stravování. Je to možné díky zkušené kuchařce. 

p.Finger – situace vypadá velmi pozitivně. Řešíte také nějaké problémy? 

p.Lucová – ano, financování mezd zejména asistentů pedagoga je komplikované, finance 

dostáváme až na konci rozpočtového období a do poslední chvíle netušíme, v jaké budou výši 

p.Zemanová – systém financování ve školství funguje vlastně stále se zpětnou platností. 

Rozpočet na následující kalendářní rok (který se nekryje se školním rokem) se školy dozvídají 

zpravidla až v březnu. Prostředky na asistenty nejsou nárokové, a proto není nikdy jisté v jaké 

výši se budou pohybovat. 

p.Finger – školství i zdravotnictví jsou oblasti prioritní a zaslouží si i odpovídající podmínky 

a ohodnocení 

p.Katra – máte nějaké problémy, které by bylo potřeba řešit s MČ Praha 17. Nebo přání…. 



p.Lucová - rodiče vysoce hodnotí proměnu školy, která díky MČ P17 proběhla – okna, 

zateplení, umývárny, vybavení. O to více však teď upozorňují na stav zahrady. Snažíme se 

získat prostředky i vlastními silami  (přehled projektů - ČEZ, Proměny), ale na zahrady se 

nám podařilo získat zatím jen pro MŠ Fialka. Projekty jsme získali finance např. na 

terapeutický pokoj a v současné době budujeme „Hračkovnu“ – kde by měl být postupně 

k dispozici rodičům k zapůjčení výběr z hraček a pomůcek s nimiž mohou s dětmi pracovat 

 ( některé jsou i finančně náročnější) 

p.Katra – do školství se opravdu vložily velké částky a je třeba mít na paměti rozložení 

investic tak, aby bylo vynakládání prostředků uvážené 

p.Zemanová – MŠ Laudova jako nejstarší byla zrekonstruována první a teď budou postupně 

dokončovány i ostatní mateřské školy. Zahrady jsou zařazeny v dlouhodobém plánu oprav 

k úpravám 

p.Finger – bylo by dobré, aby byla rekonstrukce objektu kompletně dokončena. Na zahradě 

tráví děti hodně času, já bych doporučoval podpořit dokončení zahrady. Stejně to bude 

investice a MČ Praha 17 má finanční prostředky 

p.Klímová – vy spolupracujete s Aplou? 

p.Lucová -  ano, jsou nájemci v MŠ Fialka, funguje tam centrum rané péče a spolupracujeme 

s organizací při péči o děti s autismem   

p.Finger – neměli byste místo a využití třeba pro bazén? 

p.Lucová – bazén na zahradě bychom ani nechtěli, je obtížné ho udržovat a zajistit bezpečnost 

dětí. Preferujeme mlhoviště, která bychom rádi opravili. S dětmi jezdíme do Radlic na výuku 

plavání každé jaro. 

p.Klímová – zajišťujete také výuku cizích jazyků? 

p.Lucová – zajišťujeme kroužky angličtiny 2x týdně agenturou. U dětí tohoto věku je třeba 

dobře zvažovat koho zařadit. Rodiče by výuku vítali všichni, ale pro děti, které ještě 

nezvládají ani český jazyk a adaptaci to opravdu není vhodné 

p.Katra – jazyková výuka je důležitá a samozřejmá všude ve světě 

p.Finger – jak máte proškolené učitelky v oblasti dopravní výchovy ( bezpečné přechody 

atd.)? 

p.Lucová – preferujeme pobyt na zahradě, kde je bezpečnost zajištěna. Při opuštění objektu 

mají učitelky terčíky, děti dle potřeby reflexní vestičky. Zásady bezpečného pohybu 

probíráme na poradách. 

p.Finger – Mohly byste vytipovat riziková místa a přechody v Řepích? Využíváte hřiště u ZŠ 

Laudova? 

p.Lucová – ano, na poradě probereme toto praktické hledisko bezpečnosti a informace 

předáme . Na hřiště chodíme. 

p.Klímová – máte převis dětí se speciálními potřebami? 

p.Lucová – ano, ještě máme neumístěných asi 8 dětí. Vzhledem k tomu, že jsou k nám 

předávány děti ze všech školek i v průběhu roku ještě bychom pravděpodobně jednu třídu 

využili. 

p.Finger – mohli byste v tomto směru využít prostory v ZŠ Laudova – určitě jsou tam mnohé 

volné 

p.Lucová – ne jsou nevhodné z hlediska velikosti i prostředí – škola je rušná a ke klidu dětí by 

to nepřispívalo 

 

Předseda dále navrhl setkání v listopadu 2011. Požádal Mgr. Zemanovou o zajištění 

spolupráce s ředitelkou MŠ Socháňova Mgr. Skoumalovou a informaci členů komise o 

možném termínu. 



 

Závěry a doporučení: 

Komise po prohlídce objektu a následující diskusi doporučuje dokončení vnějších úprav 

areálu MŠ Laudova se speciálními třídami – zahrad objektu. 

 

MUDr. A.Katra poděkoval paní ředitelce za vzornou přípravu podmínek setkání a ostatním 

přítomným za účast, rozloučil se a ukončil zasedání. 

 

 

Příští zasedání komise bude svoláno v listopadu 2011 

 

V Praze dne: 10.10. 2011 

Zapsala: Zemanová Schválil: MUDr.A. Katra 

 

Ověřila: Jana Havlíčková 


